
 

 

Pietarsaaren kaupungin vanhusneuvosto  Pöytäkirja 22.5.2024 
 
 
Ajankohta: 22.5.2024 klo 10.00–12.55 
 
Paikka: Svenska gården 
 
Läsnäolijat:  
Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja  
Helena Ahlstrand 
Rauni Kuutti (poistui klo 12.00) 
Anna-Maija Nylund 
Antero Varila  
Tuomo Syri 
Bertel Widjeskog 
Kurt Hellstrand, sihteeri, kaupunginhallituksen edustaja 
 
 

 
Päivän kokous aloitettiin kutsuvieraille avoimella tiedostustilaisuudella, jossa vieraina 
olivat Tony Pellfolk, Pohjanmaan hyvinvointialueen koti- ja asumispalveluiden 
toimialajohtaja ja Ebba Finnäs, koordinoiva palveluesimies. 
 
Pellfolkin mukaan keskeisenä tavoitteena on turvallinen ja varma asuminen, 
asuinpaikasta riippumatta. Vuoden 2024 erityiset tavoitteet ovat hoidon ja palvelujen 
saatavuus kansallisten määräaikojen puitteissa, osaavat ja hyvinvoivat työntekijät sekä 
laadukas hoito ja hoiva. 
 
Pellfolk totesi myös, että meillä on Suomessa raskas palvelurakenne, joka vaatii 
sopeuttamistoimenpiteitä. Vanhushuollon rakennetta on muutettava, sillä rahat ja 
henkilöstö eivät riitä. 
 
Finnäs selvitti palveluohjaus-käsitettä, johon kuuluvat sekä tarpeen kartoittaminen että 
palvelun myöntäminen. Hän kertoi myös digitaalisista tukipalveluista, teknisistä 
tukipalveluista, ruoka- ja lääkeaineroboteista, fyysisistä käynneistä ym. 

 
    

1. Kokouksen avaaminen  
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen virallisesti klo 12.05, tiedotustilaisuuden ja 
lyhyen tauon jälkeen. 12.05. 
  

2. Päätösvaltaisuus  
 

Todettiin, että kokous oli päätösvaltainen. 
  

3.  Esityslistan hyväksyminen 
 

Esityslista hyväksyttiin sellaisenaan. 



 

 

  
4. Pöytäkirjantarkastajan valinta 

 
Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Helena Ahlstrand. 

  
5. Lausuntopyyntö  

Vanhusneuvosto on puheenjohtajansa kautta vastannut Päivi Rosnellilta ja 
Fredric Portinilta tulleeseen lausuntopyyntöön, joka koskee ikääntyneen väestön 
digitaalisia palveluja. Vanhusneuvosto tarjoaa vastauksessaan tietojaan. 
Lausunnosta ei ole vielä saatu palautetta. 

 
   

6. Lockanbergin kuntoportaat 
  

Vanhusneuvosto ei myöskään ole saanut palautetta Lockanbergin kuntoportaita 
koskevasta aloitteesta. Päätettiin, että puheenjohtaja kyselee aloitteen käsittelyn 
aikataulusta. 
 

7. Uimahallin portaat 
  

Myöskään liikuntarajoitteisten uimahallin käyttämisen helpottamista koskevia 
toimenpiteitä koskeva aloite ei ole saanut vastausta.  

 
8. Kanta-palvelut ruotsiksi/suomeksi 
 

Pohjanmaan hyvinvointialueelle suunnattuun aloitteeseen helposti 
ymmärrettävistä Kanta-palveluista suomeksi ja ruotsiksi ei ole myöskään saatu 
vastausta. 

 
          

9. Pedersören kunnan vanhusneuvolta saatu kutsu 
 

Pedersören vanhusneuvosto on kutsunut seudun vanhusneuvostot yhteiseen 
tapaamiseen Pedersören kunnantalolle 19.9.2024 klo 10. Aihe: ikääntyneen 
väestön asumismuodot. 
 

10.  Voimaa vanhuuteen 
 

Voimaa vanhuuteen -hanketta vetävä ryhmä suunnittelee ”vanhusten 
olympialaisten” järjestämistä 13.9.  
 
Suunnitteilla on lisäksi kulttuurilounas yhdessä kaupunkiin muuttaneiden 
ikääntyneiden kanssa. Tapahtuman järjestämispaikaksi ehdotetaan Optiman 
ravintolaa. 

 
11. Tietoa kaupunginhallitukselta 
 

Sihteeri tiedotti lyhyesti kaupunginhallituksen ajankohtaisista asioista, lähinnä 
vuoden 2023 tilinpäätöksestä. 



 

 

 
 
12. Muut asiat 

 
Hyvinvointialue järjestää 17.9. Prima Botnia -työpajan, jossa hyvinvointialueen 
vanhusneuvostoa edustaa kaksi henkilöä. Aiheena on Hyvinvoinnin ja terveyden 
edistäminen.  

 
Keskusteltiin Kela-taksia koskevista ongelmista. Korostettiin, että välillä 
luotettavuudessa, turvallisuudessa, pätevyydessä ja asiallisessa palvelussa on 
puutteita. Asia viedään eteenpäin hyvinvointialueen vanhusneuvostoon. 

 
13. Seuraava kokous  
 

Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 4.9. klo 10 Svenska gårdenissa.   
 

14. Kokouksen päättäminen 
 

Kokous päätettiin klo 12.55.  
  

   
  

  
 

Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja Kurt Hellstrand, sihteeri 
 
 
 

Helena Ahlstrand, pöytäkirjantarkastaja 
  

 


